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PROTOKÓŁ 0012.6.4.2022 
z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki  

w dniu 24 marca 2022 roku 
 

Miejsce posiedzenia: sala nr 130 Urzędu Miasta 
Czas posiedzenia: 15.00 – 15.55 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie  
z załączonymi listami obecności.  
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Sprawy bieżące: 

 
 projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2022 rok, 
 Odpowiedź na wniosek Komisji z dnia 17 lutego 2022 r.  

 
4. Funkcjonowanie Szkoły Mistrzostwa Sportowego (siatkówka) 
5. Wolne głosy i wnioski 
6. Przyjęcie protokołu z dnia 17 lutego 2022 r.  
7. Zakończenie posiedzenia  

 
Ad.1 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Mirosław Kolb. Powitał 
przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości. 

Ad.2 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Ad.3 

Sprawy bieżące: 
 

 projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2022 rok, 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt  uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za- 2, przeciw- 0, wstrzymujących się – 1 
 

 Odpowiedź na wniosek Komisji z dnia 17 lutego 2022 r.  
 
Komisja zapoznała się z wnioskiem i przyjęła do wiadomości.  
 
Ad.4 
 
Funkcjonowanie Szkoły Mistrzostwa Sportowego (siatkówka) 
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Mirosław Kolb 
 - Proszę Dyrektora Andrzeja Pawłowskiego o zabranie głosu.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Zespół Szkół Mistrzostwa Sportowego Jastrzębski Węgiel funkcjonuje w 
strukturze Akademii Talentów. Akademia Talentów to Klub  Sportowy, bursa 
szkolna i zespół szkół. Akademia Talentów swój początek miała w ZSMS na os. 
Przyjaźń. W pewnym momencie Akademia przeniosła się do Żor. Jestem 
Dyrektorem od momentu kiedy Akademia wróciła z Żor do Jastrzębia.  
W opracowaniu mamy przygotowaną strategię na 10 lat działalności. W Zespole 
Szkół Mistrzostwa Sortowego Jastrzębski Węgiel funkcjonują dwie szkoły – 
Niepubliczna Sportowa Szkoła Podstawowa z Oddziałami Mistrzostwa Sportowego 
Jastrzębski Węgiel oraz niepubliczne Liceum Ogólnokształcące Mistrzostwa 
Sportowego. W Szkole Podstawowej funkcjonuje klasa 6,7,8. Liceum jest 
pełnowymiarowe-4 letnie. W Szkole Podstawowej łącznie mamy 33 uczniów.  
W Liceum jest 55 uczniów. Przez całą działalność niepublicznego Liceum 
zdawalność matury jest 100%. Średnie wyniki z poszczególnych przedmiotów są 
powyżej średniej wojewódzkiej krajowej. W zeszłym roku z j. angielskiego średni 
wynik to był 87%, z matematyki 59%, z j. polskiego 56%. Założyliśmy sobie, że 
chcemy utrzymywać wysoki poziom sportowy i żeby edukacja nie odstawała od 
sportu. Rodzice szczególnie na to zwracają uwagę. Organ prowadzący którym jest 
stowarzyszenie Klub Jastrzębie Borynia organizuje dodatkowe zajęcia dla 
maturzystów z przedmiotów maturalnych. Ze względu na dużą ilość rozgrywek 
nauczyciele umawiają się z uczniami na dodatkowe zajęcia wieczorami bądź  
w weekendy. Dostosowujemy czas pacy do rozgrywek i treningów. Jako 
rozszerzenie poza j. angielskim w naszej szkole jest geografia a drugi język to 
włoski. Przyszły rok szkolny 2022/2023 będzie rokiem jubileuszowym dla 
Akademii. Będzie to 10-lecie. W tej chwili szkoła mieści się w budynku sióstr 
salezjanek przy ul. Kusocińskiego. Wynajmujemy ten budynek od sióstr. Klub 
wykupił część budynku na ul. Reja gdzie mieści się hala sportowa i bursa. Będzie 
tam również szkoła. Trwają prace projektowe. Mam nadzieję, że jeszcze w tym 
roku uda się uzyskać pozwolenie na budowę i rozpocząć prace.  
 
Jakub Dejewski 
 - Jestem trenerem w Akademii Talentów i od 2 lat jestem Dyrektorem bursy 
szkolnej. Na ten moment mamy 57 osób, które mieszkają u nas w bursie. Są to 
chłopcy z okolic Jastrzębia i Żor jak również z całej Polski. Jeżeli chodzi o Szkołę 
podstawową mamy 10 osób z Jastrzębia, 10 osób z Żor. Część tych osób mieszka 
w bursie a część dojeżdża. W Liceum z Jastrzębia-Zdroju mamy 8 osób, z Żor 7 
oraz m.in z Tych, Będzina, Nowego Sącza, Czechowic Dziedzic, Mikołowa, 
Kędzierzyna-Koźle, Kęt, Niepołomic, Skarżyska Kamiennej, Wałbrzycha, 
Raciborza. Jeżeli chodzi o pion trenerski mamy 6 trenerów piłki siatkowej, trenera 
przygotowania motorycznego, fizjoterapeutę. Zdobyliśmy 3 razy Mistrzostwo 
Śląska , w ubiegłym roku dwa razy Wicemistrzostwo Polski. Większość chłopców 
po Akademii gra w siatkówkę w Polsce i zagranicą. Dwóch chłopców pojechało na 
studia do Stanów Zjednoczonych. W tym roku powstał projekt mini Akademia 
Talentów. Prowadzimy zajęcia w 3 szkołach w Jastrzębiu-Zdroju  - SP nr 9, SP nr 
12 i SP nr 10 dla dzieci od 1 do 7 klasy szkoły podstawowej. Mamy również zajęcia 
w Żorach, Cieszynie, Rybniku i Pawłowicach. Jest to grupa 80 do 100 dzieci. Z tych 
grup dzieci chcemy robić nabór do Akademii Talentów.  Dziękuję.  
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Andrzej Pawłowski 
 - Dodam, że powołany został centralny akademicki ośrodek siatkarski. Celem 
podstawowym tego ośrodka jest współpraca naszej Akademii Talentów  
z uczelniami wyższymi po to aby naszym absolwentom Liceum dać możliwość 
grania w lidzie akademickiej. Pan Prezes chciałby powołać ligę akademicką na wzór 
amerykańskiej ligi akademickiej. Mamy podpisany list intencyjny z Akademią 
Techniczno-Humanistyczną w Bielsku-Białej z Państwową Wyższą Szkołą 
Zawodową w Raciborzu oraz AWF Katowice. Rozmawiamy z Politechniką Śląską. 
To są uczelnie, które kierują ofertę skierowaną do sportowców. 
 
Janusz Toborowicz 
 - Bardzo dobrze, że równoważycie wysoki poziom sportowy z utrzymaniem 
wysokiego poziomu nauczania. W jaki sposób odbywa się rekrutacja, nabór do 
Akademii Talentów? Czy tylko talenty sportowe mogą się znaleźć w waszej szkole? 
Proszę jeszcze wspomnieć o kadrze nauczycielskiej, ile zatrudniacie Państwo 
nauczycieli? 
 
Andrzej Pawłowski 
 -  Rada pedagogiczna łącznie liczy 24 nauczycieli. Zdecydowana większość 
nauczycieli to są nauczyciele jastrzębskich szkół, którzy uczą w szkołach 
publicznych. Nauczyciele są zatrudniani na części etatu. Poza mną jest dwóch 
nauczycieli, którzy są zatrudnieni w pełnym wymiarze godzin to jest nauczyciel  
j. polskiego i nauczyciel, który ma kwalifikacje do matematyki, fizyki i informatyki. 
Wszyscy są zatrudnię na umowę o pracę. W szkole niepublicznej nie zatrudniamy 
nauczycieli na podstawie karty nauczyciela.  
 
Jakub Dejewski 
 - Staramy się, aby w jednym oddziale było maksymalnie 15 osób. Pod względem 
szkolenia sportowego jest to najlepsze rozwiązanie. Podstawą naboru do klasy 6 
szkoły podstawowej są dzieci, które uczęszczają do mini Akademii Talentów oprócz 
tego dzieci, które zgłaszają się z innych klubów  w Polsce bądź okolicy. Wszyscy 
praktycznie 8 klasiści  składają dokumenty do Liceum do tego dołączają osoby z 
Polski. W tym roku mieliśmy 34 chętnych a przyjęliśmy 14 osób do I Liceum.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Są testy sprawnościowe, które w określonych terminach się odbywają. Nasi 
absolwenci klasy 8 nie mają zagwarantowanego przyjęcia do Liceum. Decyduje 
poziom sportowy.  
 
Franek Franciszek 
 - Jak wygląda nauka i treningi? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - W SMS podstawa programowa określa, że zajęć sportowych ma być minimum 
16 godzin tygodniowo. U nas tych godzin jest co najmniej 20. Poza godzinami, 
które muszą być realizowane zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Edukacji są 
jeszcze dodatkowe zajęcia ponadprogramowe. Chłopcy codziennie mają szkołę  
i treningi. Zdarza się, że treningi są dwa razy dziennie.  
 
Wojciech Marcol 
 - Czy trafiły do szkoły jakieś osoby z Ukrainy? 
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Andrzej Pawłowski 
  - Obecnie w bursie przebywa 5 chłopców z Ukrainy.  
 
Wojciech Marcol 
 - W bursie mogą tylko chłopcy przebywać? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Tak.  
 
Mirosław Kolb 
 - Proszę o zabranie głosu Dyrektora Miłosia z ZSMS. 
 
Zbigniew Miłoś 
 - Szanowni Państwo ZSMS to Szkoła Podstawowa nr 3 z oddziałami mistrzostwa 
sportowego, Liceum i internat. W przeciwieństwie do Akademii Talentów mamy od 
tego roku  internat koedukacyjny. Mieszkają w nim hokeiści i siatkarki. Na chwilę 
obecną mamy 130 sportowców. W przyszłym roku planujemy między 180 a 200 
osób. Miasto bardzo dużo dokłada do funkcjonowania Szkoły Mistrzostwa 
Sportowego. Jest to związane z subwencją, która jest 200%. Równoważy się to na 
poziome płac przy ok. 16-18 uczniach, żeby zapłacić wynagrodzenia. Zgodnie z 
Rozporządzeniem zadania SMS są o wiele większe. Ze strony budżetu szkoły 
możemy ewentualnie i to robimy jedyną rzecz  którą potrafimy zrobić to pokrycie  
kosztów wynagrodzenia nauczycieli. Wszystkie środki, które związane są z tym, że 
sport funkcjonuje na takim czy innym poziomie w szkole są uzależnione od faktu, 
że  działają w szkole dwie fundacje i klub, który jest filarem finansowym szkoły. 
Część sportowa jest całkowicie  finansowana ze środków zewnętrznych. Spotyka 
się z to z ogromnym uznaniem w całej Polsce. Dyrektorzy z innych miast 
przyjeżdżają do nas na konsultacje w sprawie finansowania szkoły. Nauczyciele 
angażują się w pracę fundacji, klubu w pozyskiwanie środków, pisanie projektów. 
Gdyby nie sport w naszej szkole to ok. 30 nauczycieli nie miałoby pracy. 
Ogromnym atutem szkoły jest transport. Pozyskaliśmy sponsorów i kupiliśmy na 
początku dwa busy. Obecnie mamy 4 busy. Mamy taki model, że transport jest od 
najmłodszych dzieci do klasy 4-5. Jest to kwota 700-900 tys. rocznie.  
W porównaniu z zeszłym rokiem szkoła się rozwinęła. Główną dyscypliną w szkole 
jest piłka siatkowa dziewcząt. Szkolimy też chłopców, niektórzy chłopcy 
przechodzą w klasie 6-7 do Akademii Jastrzębskiego Węgla. W zeszłym roku 
uruchomiliśmy klasę pierwszą mistrzostwa sportowego. Dzięki UM w przyszłym 
roku otwieramy dwie klasy pierwsze mistrzostwa sportowego. Jest duże 
zainteresowanie. Udało się utrzymać dzieci na odpowiednim poziomie motywacji. 
W tym roku otworzyliśmy pierwszą klasę mistrzostwa sportowego w hokeju na 
lodzie. Mamy hokeistów z Białorusi i Litwy. Na chwilę obecną mamy 12 klas 
mistrzostwa sportowego. W przyszłym roku będzie 14. Mamy akademię młodego 
siatkarza. Mamy 65 nauczycieli. 450 uczniów. Jeżeli chodzi o siatkówkę mamy 
opiekę rehabilitacyjną. Nie ukrywam, że coraz trudniej jest połączyć proces 
edukacji ze szkoleniem sportowym. Ogromnym wyzwaniem jest po likwidacji 
Gimnazjum utrzymać na odpowiednim poziomie motywacyjnym dzieci w szkoleniu 
sportowym. Jest to ogromne zadanie ze strony trenera. Szkoła Mistrzostwa 
Sportowego to narzędzie, aby wyposażyć dzieci do dalszego życia.  
W 2016 roku podpisaliśmy umowę z AWF Katowice. Każda szkoła jest 
zainteresowana pozyskiwaniem studentów. Szkoły wyższe zabiegają o uczniów. 
Mamy dwie takie zasady – nie może ze szkolenia sportowego eliminować dziecka 
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sytuacja finansowa oraz pomagamy uczniom ogólnych klas. Jeżeli chodzi o 
siatkówkę mamy ponad 20 grup grających. W ostatnim czasie została 
wyremontowana hala sportowa, mamy nową nawierzchnię. Zostały 
wyremontowane sanitariaty. Trzeba pomyśleć o rozbudowie internatu. Jako 
Dyrektor szkoły cieszę się, że przy kolejnym arkuszu organizacyjnym wszyscy 
nauczyciele maja pracę. Dziękuję.  
 
Franek Franciszek 
 - Czy macie Państwo  rozeznanie jeżeli chodzi o absolwentów Liceum jakie kierunki 
studiów wybierają – sportowe czy inne? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Większość kierunków jest związana ze sportem lub kierunkami okołosportowymi 
Zdarzają się absolwenci, którzy wybierają prawo, medycynę bądź filologię.  
 
Franek Franciszek 
 - Wspomniał Pan o powiększeniu internatu. Czy są jakieś możliwości np. nowego 
budynku? Czy jakiś budynek w mieście można byłoby wykorzystać na te cele? 
 
Anna Hetman 
 - Były takie rozmowy w stosunku do budynków , które w przyszłości będą wolne  
Czy warto, czy ma to ma sens. Były to tylko rozważania. Żadne decyzje nie 
zapadły. 
 
Zbigniew Miłoś 
 - Atutem internatu takiego jak my mamy są koszty i położenie.  
 
Mirosław Kolb 
 - Dziękuję Państwu za przybycie.  
 
Ad.5 
Wolne głosy i wnioski 
 
Komisja nie zgłosiła żadnych wniosków 
 
Ad.6 
Przyjęcie protokołu z dnia 17 lutego 2022 r.  
 
Protokół został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad.7 
Zakończenie posiedzenia  
 
Przewodniczący Komisji – Mirosław Kolb  podziękował wszystkim za przybycie po 
czym zakończył posiedzenie.  
 
Protokołowała     Przewodniczący Komisji 
Monika Dulewicz     Mirosław Kolb  


